
Referat af bestyrelsesmødet tirsdag, d. 5. april 2022 kl. 10.30  
 
Tilstede: Elof Westergaard (formand), Claus Skjold Larsen (næstformand), Kristian Bennike, Bodil 
Dibbern, Doris Krarup Mogensen (Landsforeningen af Menighedsråd) Ingrid Bartholin Gramstrup 
(Organistforeningen), Gerda Torp Nørgaard (Dansk Kirkemusiker Forening), Anders Gaden (DOKS), 
Ann Riis (administrator), Hans Chr. Hein (rektor)  
 
Afbud, Niels Erik Aggesen (lærerrådet)Asger Gewecke (Asger Gewecke er ved sin fratrædelse af 
stillingen som stiftskontorchef ultimo februar udtrådt af bestyrelsen), De studerendes Råd: vakant 
 

Fællessang: HS 414 ”Min danske far” af Sys Bjerre 
 

Dagsorden:              

1. Velkomst  
Præsentationsrunde af medlemmerne for Doris Krarup Mogensen, der er nyt 
medlem for Landsforeningen. 
 

2. Dagsorden  
Godkendt 
 

3. Referatet fra møde 27.9. 2021 (bilag udsendt tidligere)    
Tilføjelse til ”Meddelelser fra formanden” : Arrangementet i Billund 

 med Kirkemusikfestival v/ Christine Toft Kristensen er støttet af stiftet.  
 

4. Meddelelser fra formanden 
Stifter og provstier er ikke som kirkemusikskolerne underlagt 2%-besparelsen, og den 
fortsatte besparelse på skoleområdet giver problemer og vil være problematisk at 
fortsætte.  Driften kan ikke slankes yderligere, idet der er få administrative 
medarbejdere på skolerne. Det er fortsat vigtigt at arbejde med og tale om det 
administrative fællesskab mellem skolerne; og ministeriet holdes løbende orienteret 
om arbejdet hermed.  

 
 

5. Meddelelser fra rektor (se også udsendte bilag) 

• Vedr. bogholderstillingen er der tænkt på at søge med o. 50% økonomi- og 
bogholderopgaver og o. 50% til andre sekretariatsopgaver. 

• Ved besættelse af stillingen som ny controller for kirkemusikskolerne vil det være 
vigtigt at kunne give mulighed for fagligt fællesskab med f.eks. den kommende 
controller på FUV.  

• Vedr. nedlæggelsen af kombinationsstillingen mellem Møgeltønder Kirke og 
kirkemusikskolen vil der blive rettet henvendelse til Kirkeministeriet, om hvorvidt 
der kan være en ansættelse som timelærer samtidig med udbetaling af ventepenge. 

• Der kan i år konstateres et mindre fald i ansøgertallet. Det blev drøftet, hvorledes 
der kan sættes ind for at imødegå tendensen, herunder se på ansøgernes baggrund, 
geografiske forhold og kendskabet til skolerne?                                       
CSL: Konservatorierne har anlagt en strategi med undersøgelse af hvorfra 
ansøgerne kommer og hvorfra de ikke kommer! Man har ud fra denne 
undersøgelse søgt at kontakte og lave aftaler med bl.a. musikskoler og MGK. Andre 



rekrutteringsmuligheder: Orgelklubben.                                                                                   
IBG: Måske kunne søgningen øges ved at forsøge at udbrede ideen fra Syddjurs, 
hvor klaverelever gøres interesseret i at fungere som en slags ”orgelkadetter”. 
Kontakten til musikskoleområdet kan også her være den mest oplagte at dyrke.  
 

6. Årsrapport 2021 (bilag) 

• En af grundene til at det forventede underskud ved årets begyndelse blev vendt til 
et overskud er, at beregningen af feriepengeforpligtelsen ligger sent på året. AdF 
har bebudet, at man fra indeværende år forventer en tidligere beregning. 

• Kommentarer til fællesmål: 
o Salmekonference udskudt til skoleåret 22/23 
o Fællesmålet for skolerne i 2021 om at undersøge behovet for kurser m.v. 

om net-baserede gudstjenester blev ikke opfyldt, idet der på skolerne var 
enighed om at interessen for temaet ville være minimal, hvis der ikke er 
udsigt til nye ”nedlukningsperioder” i samfundet. 

• Kommentarer fra formanden 
o Fint, at så mange studerende gennemfører studiet. 

 
7. Resultataftale 2022  

• Der blev udtrykt tilfredshed med, at fællesmålet med et kursus for musikalske 
medarbejdere i Folkekirken er blevet medtaget for 2022 og 2023. 
 

8. Status på reviderede studieplaner til skoleåret 2022-23 

• Indsendt til godkendelse i ministeriet. Det faglige indhold er blevet godkendt, kun 
enkelte formuleringsmæssige detaljer udestår. De reviderede planer tages i brug i 
det kommende skoleår. 
 

9. Status på Analyse 2022 og ansøgning til fællesfondens budgetfølgegruppe (bilag udsendt)  

• Udkastet til analysen er blevet til i samarbejde med konsulent Steen Halk-Pedersen, 
tidligere mangeårig medarbejder i ministeriet og journalist Rikke Bøgh, der begge 
har været engageret af skolerne til opgaven. 

• Større krav til den administrative behandlinger, fælles og ledelsesmæssigt 

• Analysen er gjort mere enkel og er mere en samlet beskrivelse af de 
kirkemusikskoler, da det er en fælles analyse/ansøgning.  

• Ud fra analysens resultater vedr. alderspejlet på ansatte kirkemusikere lægges der 
op til Ang. Aftagerpanel er der nu tilsagn fra de fleste. Provsteforeningen har dog en 
mindre øgning af elev/produktionstallet over de kommende år. 

• Ang. Aftagerpanel er der nu tilsagn fra de fleste. Provsteforeningen har dog 
meddelt, at den ikke har kapacitet til at sende en repræsentant. Der kan spørges, 
om de evt. vil kunne udpege en provst, der ikke er medlem af foreningens 
bestyrelse.  

• Ang. økonomi kan det overvejes at inddrage en tekst, der forklarer husleje-
udfordringen. 

• Administrationsafsnit; hvem af rektorerne er ansvarlig for hvilke fora evt. controller, 
ledelse kræver ressourcer. 

• Den færdige analyse udsendes til bestyrelsen, således at den har mulighed for at 
fremkomme med kommentarer før den endelige indsendelse. 

• Kommunikationsark som grundlag/forklaring vedr. økonomien ønskes. Rektorerne 
udarbejder dette. 



 
10. Kursusplaner jf. beslutning vedr. fagpakkernes fremtid.  

• Det blev på bestyrelsesseminariet i nov. 2021 besluttet, at fagpakkerne ikke 
fortsætter med samme form og navn. Der bør dog bygges videre på meget af 
indholdet i fagpakkerne, og der bør være en fælles koordinering, når det indgår i 
skolernes kursusudbud. 
AG spurgte til nye tiltag på efteruddannelsesområdet – gerne kursustilbud 
henvendt til både præster, organister og andre faggrupper. 
 

11. Kommende møder aftalt  

• Mandag, d. 29. august kl. 9. - 12 

• Mandag, d. 7. november kl. 14 - 17  

• Vedr. godkendelse af den færdigarbejdede Analyse 2022 samt ansøgning til 
omprioriteringspuljen afholdes enten et ekstraordinært BE-møde (på teams) eller 
en godkendelse via mail i slutningen af april. 
 

12. Eventuelt  
Intet. 

 
  
  

 


